



COUNCIL OF EUROPE CONSEIL DE L'EUROPE

Strasbourg, 18 November / novembre 2011
CDPC/docs 2011/CDPC (2011) 27 Bil

CDPC (2011) 27 Bil.

EUROPEAN COMMITTEE ON CRIME PROBLEMS

COMITE EUROPEEN POUR LES PROBLEMES CRIMINELS

(CDPC)

**COUNCIL FOR PENOLOGICAL CO-OPERATION
CONSEIL DE COOPERATION PENOLOGIQUE
(PC-CP)**

ELECTION OF NEW MEMBERS

ELECTION DES NOUVEAUX MEMBRES

The CDPC is informed that the terms of office of Ms Marta FERRER PUIG (Spain), Mr Roger McGARVA (United Kingdom), Mr Antanas JATKEVICIUS (Lithuania) and Ms Natalya KHUTORSKAYA (Russian Federation) expire in 2011. In accordance with the PC-CP Rules (Art. 3.3) the CDPC is invited to elect four new members of the Council for Penological Co-operation (PC-CP).

The present membership of the PC-CP is as follows (in bold are the members whose terms of office are to expire):

-	Ms Marta FERRER PUIG (Spain)	since	2006
-	Mr Roger McGARVA (UK)	since	2006
-	Mr Antanas JATKEVICIUS (Lithuania)	since	2006
-	Ms Natalya KHUTORSKAYA (RusFed)	since	2006
-	Ms Irene KOECK (Austria)	since	2008
-	Mr Peter LINDSTRÖM (Sweden)	since	2010
-	Ms Sonia SNACKEN (Belgium)	since	2001
	(Chair since 2005, re-elected Chair in 2009 - until 2012)		
-	Mr Pavel STERN (Czech Republic)	since	2008
-	Mr André VALLOTTON (Switzerland)	since	2003
	(re-elected in 2008 - until 2013)		

The CDPC is invited to take into account “the desirability of giving preference to candidates whose professional obligations and linguistic abilities permit them to take a full and active part in the work of the Penological Council”. The CDPC therefore is requested to take into consideration that the next tasks of the PC-CP will be related to community sanctions and measures and more specifically to the use of electronic monitoring.

It should also be noted that in accordance with the established practice no two members may be nationals of the same State; a newly elected member shall not be of the same nationality as one of the outgoing members and that furthermore a balanced geographical and gender distribution should be sought when electing new members.

The CDPC delegations are invited to send the names and CVs of their candidates in good time for the CDPC plenary meeting (6-9 December 2011). The same will be reproduced in the form and the language - English or French - in which they were submitted to the Secretariat.

Le CDPC est informé que le mandat de Mme Marta FERRER PUIG (Espagne), de M. Roger McGARVA (Royaume-Uni), de M. Antanas JATKEVICIUS (Lituanie) et de Mme Natalya KHUTORSKAYA (Fédération de Russie) expire en 2011. En conformité avec les Règles du PC-CP (Article 3.3) le CDPC est invité à élire quatre nouveaux membres du Conseil de coopération pénologique (PC-CP).

Les membres actuels du PC-CP sont les suivants (en gras apparaissent les noms des membres dont le mandat expire) :

-	Mme Marta FERRER PUIG (Espagne)	depuis	2006
-	M. Roger McGARVA (Royaume-Uni)	depuis	2006
-	M. Antanas JATKEVICIUS (Lituanie)	depuis	2006
-	Mme Natalya KHUTORSKAYA (FédRus)	depuis	2006
-	Mme Irene KOECK (Autriche)	depuis	2008
-	M. Peter LINDSTRÖM (Suède)	depuis	2010
-	Mme Sonia SNACKEN (Belgique)	depuis	2001
	(Présidente depuis 2005, réélue en 2009 – jusqu'en 2012)		
-	M. Pavel STERN (République tchèque)	depuis	2008
-	M. André VALLOTTON (Suisse)	depuis	2003
	(réélu en 2008 -jusqu'en 2013)		

Le CDPC est invité de tenir compte lors de l'élection de nouveaux membres des qualifications des candidats et de la nécessité de donner la préférence à ceux dont les obligations professionnelles et les connaissances linguistiques leur permettent de participer pleinement et activement aux travaux du Conseil pénologique. Par conséquent, le CDPC est prié de prendre en compte que les prochaines tâches du PC-CP seront liées aux sanctions et mesures appliquées dans la communauté et plus particulièrement à l'usage de la surveillance électronique.

Il faudra en outre noter que, en conformité avec la pratique établie il ne peut y avoir deux membres ressortissants du même Etat et un nouveau membre ne doit pas être de la même nationalité que l'un des membres sortants. Il faudra aussi veiller à avoir une répartition géographique et entre hommes et femmes équilibrée lors de l'élection des nouveaux membres.

Les délégations auprès du CDPC sont invitées à envoyer les noms et les curricula vitae de leurs candidats avant la date de la prochaine réunion plénière du CDPC (6-9 décembre 2011). Les curricula vitae des candidats seront reproduits dans la forme et la langue – anglais ou français – dans lesquelles ils ont été soumis au Secrétariat.